
P R O T O K O Ł Nr LII/2010 
z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu, 

w dniu 10 marca 2010r. 
 

 
Sesja odbywała się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 15oo – 1815 

 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności  

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Pan Grzegorz Wałek. Powitał radnych oraz gości 
zaproszonych, po czym stwierdził na podstawie listy obecności wystarczającą liczbę radnych do 
podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na sesji obecnych było 13 radnych. Lista obecności radnych oraz gości załączona została do 
protokołu.  

 
 2. Przyjęcie porządku obrad  
 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Zofia Adamusińska zgłosił wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad dwóch uchwały:  
 

· Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Edmunda Bednarza dot. opłat za przyłączenie do 
kanalizacji, skierowanej przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Katowicach pismem nr WK-
0510/2/10  

· Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Anny Latacz na Burmistrza Miasta  
i Gminy Ogrodzieniec, skierowanej przez Wojewodę Śląskiego pismem nr KA/III/0554/28/10 z 
dnia 22 lutego 2010 r. z dnia 15 lutego 2010 r.  
 

  Sekretarz MiG wniósł o wprowadzenie pod obrady jeszcze 3 uchwał:  
 

· Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu MiG Ogrodzieniec, 
· Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/345/2009 Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 

4 grudnia 2009r. w sprawie sprzedaży samodzielnego lokalu mieszkalnego Nr 14 w budynku 
komunalnym nr  3 oraz udziałów w częściach wspólnych tego budynku wraz z oddaniem w 
użytkowanie wieczyste działki nr 3030/15 o powierzchni 879 mkw. 

· Uchwała w sprawie przyznania dotacji dla OSP Ogrodzieniec na karosację samochodu  
 

 Przewodniczący zgłosił ponadto wniosek o poszerzenie obrad o jeszcze jedną uchwałę: 
· w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę wniesioną przez panią Wiesławę Janoskę do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach 
 
 
Powyższe wnioski zostały poddane pod glosowanie:  
  
 

1)  wniosek dot. wprowadzenia pod obrady uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana 
Edmunda Bednarza dot. opłat za przyłączenie do kanalizacji, skierowanej przez Regionalną 
Izbę Obrachunkową w Katowicach pismem nr WK-0510/2/10 - został przyjęty 13 glosami. 
Uchwałę wprowadzono do pkt. 11 porządku obrad,  
 

2) Wniosek dot. wprowadzenia pod obrady uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Anny 
Latacz na Burmistrza Miasta i Gminy Ogrodzieniec, skierowanej przez Wojewodę Śląskiego 



pismem  nr  KA/III/0554/28/10  z  dnia  22  lutego  2010  r.  z  dnia  15  lutego  2010  r.  -  został 
przyjęty 13 glosami. Uchwałę wprowadzono do pkt. 12 porządku obrad,  
 

3) Wniosek dot. wprowadzenia pod obrady uchwały w sprawie zmian w Statucie Miasta i Gminy 
Ogrodzieniec - został przyjęty 13 glosami. Uchwałę wprowadzono do pkt. 13 porządku obrad,  
 

4) Wniosek dot wprowadzenia pod obrady uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XLVII/345/2009 Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 4 grudnia 2009r. w sprawie sprzedaży 
samodzielnego lokalu mieszkalnego Nr 14 w budynku komunalnym nr  3 oraz udziałów w 
częściach wspólnych tego budynku wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste działki nr 
3030/15 o powierzchni 879 mkw - został przyjęty 13 glosami. Uchwałę wprowadzono do pkt. 
14 porządku obrad,  
 

5) Wniosek dot. wprowadzenia pod obrady uchwały w sprawie przyznania dotacji dla OSP 
Ogrodzieniec na karosację samochodu - został przyjęty 13 glosami. Uchwałę wprowadzono 
do pkt. 15 porządku obrad,  
 

6) Wniosek dot. wprowadzenia pod obrady uchwały w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę 
wniesioną przez panią Wiesławę Janoskę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Gliwicach - został przyjęty 13 glosami. Uchwałę wprowadzono do pkt. 15 porządku obrad,  
 

Porządek obrad ze zmianami został przyjęty przez radnych jednomyślnie 13 głosami  
i przedstawiał się następująco:  
 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy  

w przedmiocie najmu w budynku stanowiącym własność Gminy Ogrodzieniec położonym w 
Ogrodzieńcu na czas oznaczony do 10 lat.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Ogrodzieńcu.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości składki członkowskiej na rok 2010 dla 
Stowarzyszenia Lokalna Grupa działania „Perła Jury” w Łazach. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Edmunda Bednarza dot. opłat za 

przyłączenie do kanalizacji, skierowanej przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Katowicach 
pismem nr WK-0510/2/10. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Anny Latacz na Burmistrza Miasta i 
Gminy Ogrodzieniec, skierowanej przez Wojewodę Śląskiego pismem nr KA/III/0554/28/10 z 
dnia 22 lutego 2010 r. z dnia 15 lutego 2010 r.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Statucie Miasta i Gminy Ogrodzieniec.  
14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XLVII/345/2009  Rady  Miejskiej  w  

Ogrodzieńcu z dnia 4 grudnia 2009r. w sprawie sprzedaży samodzielnego lokalu mieszkalnego 



Nr 14 w budynku komunalnym nr 3 oraz udziałów w częściach wspólnych tego budynku wraz 
z oddaniem w użytkowanie wieczyste działki nr 3030/15 o powierzchni 879 mkw. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji dla OSP Ogrodzieniec na karosację 
samochodu. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę wniesioną przez panią 
Wiesławę Janoskę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 
18. Wnioski, zapytania i oświadczenia.  
19. Zamkniecie obrad. 

 
Ad. 3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
  

Protokół z sesji Rady LI/2010 z dnia 8 lutego 2010 r. został przyjęty przez radnych bez uwag, 
jednomyślnie. Za jego przyjęciem głosowało 13 radnych. 

 

Ad. 4 
Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.  
 
8 lutego i kolejne dni odbywały się spotkania z mieszkańcami dot. zagospodarowania Placu 
Piłsudskiego w Ogrodzieńcu. Sytuacja dotycząca tego Placu przedstawia się następująco: po 
komunalizacji mienia oraz po wydaniu decyzji Wojewody, Gmina uzyskała własność działki. W 
przeszłości na Placu wzniesione były 2 budynki Gminnej Spółdzielni, która zgłosiła roszczenie 
odszkodowawcze za te budynki. W związku z porządkowaniem ulic i chodników w mieście po 
kanalizacji, jak również w związku z planami organizacji ruchu drogowego na ul. Kościuszki i 
skrzyżowania z ul. Olkuską i ul 1 Maja wizerunek głównych ulic w mieście zmieni się. Chcemy aby 
centralne  miejsca  w  mieście  tj  ul.  Kościuszki  i  jej  okolice  w  tym  Plac  Piłsudskiego,  remiza  OSP  były  
ładnie zagospodarowane i wyeksponowane. Dlatego też chcemy wprowadzić zmiany w planach 
zagospodarowania przestrzennego. Mieszkanka Ogrodzieńca Pani Architekt z Politechniki 
Krakowskiej opracuje koncepcje zagospodarowania tych miejsc. Na zakończenie sesji zostanie ta 
koncepcja przybliżona. Tymczasem prowadzone były rozmowy z GS dot. przyszłości Placu 
Piłsudskiego oraz znajdujących się tam budynków. Zlecony został operat szacunkowy na oba budynki 
GS, kwalifikują się one do wyburzenia. Przybliżona wycena budynków to 59 tyś – Oranż, i Anatol – 51 
tyś zł. Taki stan faktyczny dot. Placu Piłsudskiego jest na dzień dzisiejszy. Zgromadzenie Ogólne 
Gminnej Spółdzielni zdecyduje czy ten kierunek zostanie zatwierdzony. Sprawa wyburzenia 
budynków oraz odszkodowania za nie leży w gestii Walnego Zgromadzenia GS oraz Rady Miejskiej. Po 
uwzględnieniu uwag, które są już zgłaszane w tej sprawie, wydane zostanie zlecenie na wyburzenie 
budynków oraz można będzie przystąpić do zagospodarowanie Palcu Piłsudskiego. W 2011r. będą 
szanse na sporządzenie dokumentacje i będziemy strać się pozyskać środki na zagospodarowanie 
Placu - ok. 1,5 mln zł na ten cel będzie potrzeba. Z budżetu gminy taki wydatek nie będzie możliwy 
dlatego musimy szukać środków z zewnątrz na zagospodarowanie Placu. Jest program dot. 
rewitalizacji miast przeznaczony dla małych miasteczek i liczymy, że uda się nam skorzystać z dotacji 
w ramach tego programu. Muszą być przygotowane wszelkie dokumenty. Wymagane są między 
innymi pozytywna opinia Wojewody, opinie z Sanepidu i inne uzgodnienia. Gdy wszystkie niezbędne 
dokumentacje zostaną sporządzone i uzyskane zgody i opinie - wystartujemy do Programu. Należy 
jednak mieć na uwadze, że wnioski składane do Programu są w trybie konkursu i nie ma pewności czy 
nasz wniosek zostanie uwzględniony i czy środki finansowe otrzymamy. Z własnych budżetowych 
środków niestety nie będziemy w stanie wykonać tych wszystkich prac. Po budowie kanalizacji i 
przebudowie dróg wojewódzkich chcemy zabrać się za porządkowanie centrum Ogrodzieńca i 
wówczas jeśli uda się pozyskać środki z zewnątrz na zagospodarowanie Placu Piłsudskiego zostanie to 
wszystko razem wykonane.  



 
12 lutego w Starostwie Powiatowym odbyła się roczna odprawa Policji – jest to podsumowanie 
roczne z działalności Policji Powiatowej w Zawierciu. 
 
18 lutego odbyło się spotkanie właścicieli wykupionych mieszkań komunalnych – członków wspólnot 
mieszkaniowych przy ul. Słowackiego i Orzeszkowej, na którym omówiono dalsze zarządzanie 
wspólnotami. Na spotkaniu ustalono, że wspólnoty będą zarządzane przez dotychczasowy Zarząd 
Przedsiębiorstwa Komunalnego „Ogrodzieniec” – spółkę gminną.  
 
20 lutego odbyło się zebranie sprawozdawcze w OSP Ryczów. 
27 lutego odbyło się zebranie sprawozdawcze w OSP Mokrus.  
28 lutego odbyło się zebranie sprawozdawcze w OSP Podzamcze  
Zakończony został cykl zebrań sprawozdawczych jednostek OSP w Gminie. Była omawiana bieżąca 
sytuacja w zakresie sprzętu, przygotowania merytorycznego ludzi do pracy, oraz dostosowania 
standardów jednostek OSP do aktualnych potrzeb. W pierwszej kolejności zapewnienie 
bezpieczeństwa w gminie poprzez poszczególne jednostki OSP. Obrony Cywilne które funkcjonowały 
w latach ubiegłych zostały zlikwidowane kilka lat temu więc obecnie na szczeblu gminy możemy liczyć 
wyłącznie na straż OSP w kwestiach bezpieczeństwa. Gmina powinna samodzielnie zadbać o własne 
bezpieczeństwo i dlatego należy zapewnić zachowanie pewnych standardów jednostek OSP. Z 
budżetu należy zapewnić środki finansowe na OSP. Należy dbać aby były one coraz bardziej 
profesjonalne W większości jednostek ich stan ten jest zadawalający i dobry. Są drobne uwagi, ale 
gmina będzie starać się je wyeliminować i  wspierać te jednostki OSP. Na 8 jednostek, 5 do 6 jest w 
dobrej sytuacji w kwestiach szkoleniowych oraz wyposażenia.  
 
21 lutego odbyły się uroczystości z okazji 66 rocznicy Pacyfikacji Wsi Ryczów. W Kościele Parafialnym 
pw Nawiedzenia N.M.P. odprawiona została msza św. w intencji pomordowanych mieszkańców 
Ryczowa, a następnie złożono wieńce przy pomniku-mogile na Skale. W uroczystościach obecny był 
p.Stefan Kajdan ostatni żyjący uczestnik, spośród mężczyzn prowadzonych przez hitlerowców na 
rozstrzelanie.  
23 lutego w RPWiK Zawiercie odbyło się spotkanie w sprawie współpracy pomiędzy 
Przedsiębiorstwem a ZGK w Ogrodzieńcu. Na spotkaniu omówiono sprawy związane z dostarczaniem 
wody dla mieszkańców Markowizny korzystających z ujęć wody w Zawierciu.  
24 lutego odbyło się posiedzenie Rady Społecznej SP ZOZ, na którym podsumowano rok 2009 oraz 
omawiano sprawy bieżące.  
25 lutego w Urzędzie Marszałkowskim podpisano umowę na dofinansowanie budowy wodociągów 
Podzamcze- Kiełkowice i ul. Agrestowa w Ryczowie.  
1 marca rozpoczęły się zajęcia sportowe na kompleksie Orlik 2012. Zatrudnieni animatorzy sportu 
opracowali harmonogram oraz zasady korzystania z kompleksu i rozpoczęli prowadzenie zajęć 
sportowych. 
 1 marca w Starostwie Powiatowym w Częstochowie odbyło się spotkanie z przedstawicielami 
Wojewody Śląskiego oraz ENION-u w sprawie strat związanych z przerwami w dostawie energii 
elektrycznej w styczniu br. Na spotkaniu poinformowano, że samorządy będą mogły ubiegać się o 
zwrot niektórych kosztów poniesionych w związku z brakami w dostawie energii od ENION S.A. oraz 
Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji poprzez Wojewodę Śląskiego.  
3 marca w Urzędzie Miasta i Gminy odbyło się spotkanie z przedstawicielami Fundacji Rozwoju 
Demokracji Lokalnej im. Waleriana Pańki z Katowic, dotyczące oceny Gminy Ogrodzieniec w zakresie 
udziału mieszkańców i organizacji pozarządowych w działalności samorządu. Fundacja jest jednym z 
inicjatorów i organizatorów akcji Przejrzysta Polska, mającej na celu wprowadzenie w urzędach jak 
najwyższych standardów pracy. Gmina Ogrodzieniec jest jedną z niewielu gmin woj. śląskiego, która 
uczestniczyła we wszystkich stopniach akcji. Nasz urząd za tę pracę otrzymał certyfikat Przejrzystej 
Polski, a obecnie uczestniczy w kolejnym etapie. Jednym z ważnych elementów współczesnej 
demokracji samorządowej jest partycypacja społeczna w tworzeniu prawa miejscowego i 



funkcjonowaniu gminy. Jak sobie radzi z tym nasz urząd, dowiemy się po przedstawieniu raportu 
przez Fundację i opublikowaniu go na sesji Rady Miejskiej w maju br.  
4 marca w Domu Kultury odbyło się spotkanie z przedstawicielami zespołów artystycznych 
poświęcone ich udziałowi w święcie ludowym w dniu 24 maja na Skałce w Podzamczu. 
 6 marca odbyło się walne zebranie spółdzielców GS „Samopomoc Chłopska”, której gmina jest 
członkiem. Na zebraniu dokonano odwołania dotychczasowej rady nadzorczej i powołania nowej, w 
skład której weszli: Grażyna Podsiadło, Stanisława Bielska, Krystyna Chyra, Wanda Gruca, Barbara 
Kowalska.  
6 marca OSP w Ogrodzieńcu wyposażone zostało w czwarty w gminie aparat do akcji ratunkowo 
gaśniczych. 
8 marca wspólnie z przedstawicielami Zarządu Dróg Wojewódzkich w Katowicach i kierownikiem 
budowy dokonano wizytacji przebudowy ul. 1 Maja w Ogrodzieńcu.  
9 marca odbyło się posiedzenie Zarządu ZGJ poświęcone przygotowaniom walnego zgromadzenia 
wyznaczonego na 23 marca.  
 
Rudy cynku i ołowiu w Gminie - do Urzędu MiG wpłynął wniosek dot. koncesji na badania geologiczne 
w sprawie złóż cynku i ołowiu na naszym terenie. Chodzi o pełne rozpoznanie złoża cynku i ołowiu 
występującego się na terenie Łaz, Ogrodzieńca i Zawiercia. Jeśli zasoby geologiczne okażą się bogate 
zapewne pojawi się kwestia wydobycia tych złóż oraz uruchomienia kopalni.  
 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 
 
Sekretarz MiG Pan Ptaś dla wyjaśnienia podał: Zakład Gospodarki Komunalnej funkcjonuje w naszej 
Gminie jako przedsiębiorstwo komunalne którego celem jest miedzy innymi obsługa sieci wodnej i 
kanalizacyjne. Niedawno Rada Miejska uchwalała na podstawie wniosku złożonego przez ZGK taryfy 
dot. zaopatrzeniem mieszkańców w wodę i odprowadzenie ścieków. Poprzednio zadania w tym 
zakresie realizowane były przez RPWIK Zawiercie, ZUWiK w Pilicy, oraz Przedsiębiorstwo Komunalne 
w Ogrodzieńcu. Obecnie zadania w zakresie gospodarki wodno–ściekowej realizowane sa w Gminie 
przez samorządowy Zakład Gospodarki Komunalnej. Zgodnie z przepisami prawa zakład aby 
realizować te cele musi mieć regulamin dostarczania wody i odprowadzenia ścieków. Regulamin taki 
został opracowany w oparciu o istniejące już wcześniej regulaminy w tym względzie. Sekretarz 
omówił pokrótce treść regulaminu. Dodał też, że regulamin jest aktem prawa miejscowego i zostanie 
opublikowany w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego. 
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany, pod warunkiem 
wykreślenie z projektu regulaminu paragrafu 35 ust. 5 w całości. Paragraf ten został wykreślony z 
regulaminu. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków - została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało13 radnych. 
Uchwale nadano Nr LII/373 /2010 
 
Ad. 6  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy w przedmiocie najmu w 
budynku stanowiącym własność Gminy Ogrodzieniec położonym w Ogrodzieńcu na czas oznaczony 
do 10 lat.  
 
Sekretarz MiG wyjaśnił: podmiotem wynajmującym jest Związek Gmin Jurajskich. Siedziba Związku od 
lat mieści się w Ogrodzieńcu i jest to kolejna już umowa. Tryb wynajmu jest bezprzetargowy. 
odpłatność za lokal była i jest nadal pobierana. Stowarzyszenie ZGJ zrzesza 38 członków – gmin z 
Wyżyny Krakowsko-Częstochowskie. Gmina Ogrodzieniec od początku była członkiem 
Stowarzyszenia, aktualnie jest też członkiem Zarządu Związku Gmin Jurajskich.  
 

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_LII_373_2010.pdf


Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy w przedmiocie najmu w budynku 
stanowiącym własność Gminy Ogrodzieniec położonym w Ogrodzieńcu na czas oznaczony do 10 lat - 
została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych.  
Uchwale nadano Nr LII/374/2010 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Ogrodzieńcu. 
 
Dyrektor SPZOZ Pan Kuśmierski B. omówił zgłoszone przez Radę Społeczną SPZOZ zmiany do Statutu 
Zakładu. Szczegółowy wykaz zmian zawiera uchwała w tej sprawie która załączona została do 
protokołu z sesji ( zmiany związane są z utworzeniem dodatkowej komórki w Zakładzie o nazwie 
gabinet pielęgniarek i gabinet położnych).  
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Ogrodzieńcu - została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr LII/375 /2010 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości składki członkowskiej na rok 2010 dla 
Stowarzyszenia Lokalna Grupa działania „Perła Jury” w Łazach. 
 
 
Sekretarz zreferował temat. Między innymi podał wysokość składki oraz cele Stowarzyszenia Lokalna 
Grupa działania „Perła Jury” w Łazach. 
 
Radna Z. Adamusińska zapytała czy wysokość składki zwiększyła się.  
Sekretarz odparł, że nie. Wynosi ona nadal 80 groszy od mieszkańca gminy.  
 
Radny Orman St. poruszył kwestie korzyści jakie ma gmina z udziału w tym Stowarzyszeniu, pytał czy 
będzie tak jak z dotacją dla mażoretek i budową studni.  
 
Burmistrz w odpowiedzi podał: na dany rok przypadają określone środki do rozdysponowania w 
zależności od liczby mieszkańców poszczególnych gmin. Dla każdej gminy jest przewidziane wsparcie 
na tzw. małe granty, Program Odnowa Wsi i jeszcze po 300 tys zł dla przedsiębiorstw i działalność 
agroturystyczną po 50 tyś zł. Rada Programowa SLG ocenia wnioski zgłaszane do Programu i 
rekomenduje je do podpisu. Wnioski trafiają do Marszałka Województwa, po czym podpisuje się 
umowy. Umowa taka zostały podpisana i 50 tyś zł na działalność w naszej gminy dla mażoretek i 
orkiestry zostało przyznane.  
 
Radny Orman zapytał czy dostaniemy te pieniądze.  
Burmistrz odparł, że tak, gdy wykonamy zadanie opisane we wniosku. Mmusi być złożony wniosek i 
opisane zadanie. Gdy będzie ono zrealizowane to dopiero wtedy otrzymamy zwrot. Dotacja jest 
bowiem wypłacana dopiero po realizacji zadania, dlatego najpierw musimy sami zainwestować a 
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potem następuje zwrot. W latach 2005- 2007 w ramach współpracy z LGP były różne działania 
prowadzone np. Spółka Zamek organizowała i uczestniczyła w imprezach, oraz nasze lokalne 
stowarzyszenia: pszczelarzy i wędkarzy również brały udział w programie. Były przygotowywane 
różne wnioski np. jednym z takich było zorganizowane szkółki rycerstwa na Zamku. Obecnie będzie 
konkurs ogłoszony na studnie w Ryczowie. Działalność LGD w latach 2005-2007 skoncentrowana była 
głównie na akcji promocyjnej i informacyjnej. Brali w tym udział mieszkańcy. Z Rady Miejskiej 
uczestniczy aktywnie w działaniach „Perły Jura” radny Z. Fabiańczyk. W zarządzie Stowarzyszenia 
działają przedstawiciele z naszej gminy. Udzielały się tam też nasze panie z Referatu Rolnictwa z 
Urzędu. W ramach akcji promocyjnej przygotowywano i oraz informowano zainteresowanych, że w 
latach 2007-2013 będzie prowadzona taka działalność aby każda gmina mogła otrzymać środki na 
inwestycyjne działanie. To są środki finansowe przeznaczone dla małych gmin wiejsko-miejskich. 
Nasza gmina na 100% ma zarezerwowane środki (34 euro na mieszkańca to będzie ok. 340 tyś euro ). 
Są to środki dostępne dla naszej gminy oraz jeszcze środki na w ramach Programu Rozwój Wsi.  
 
Radny Kołodziej - zatem najpierw trzeba cos wybudować – zrealizować zadanie, a potem są 
przekazywane pieniądze w ramach programów - czyli po wykonaniu zadania jest dopiero zwrot.  
  
Tak odparł Burmistrz. Najpierw trzeba wydatkować pieniądze, a potem jest refundacja.  
 
Radna Adamusińska Z. - studnia w Ryczowie mała być kompleksowo robiona, a teraz słyszy się tylko o 
Gieble. W Ryczowie staramy się o opinie konserwatora dodał radny Grzesiak  
 
Burmistrz odparł, że w Ryczowie z „Lidera plus” będzie na przystanek i na orkiestrę, zaś studnia z 
funduszu sołeckiego ma być realizowana. W Gieble dochód z książki Pana Duszy na studnie został 
przeznaczony i gmina udostępniła dokumentacje na te studnie. Ponadto każde sołectwo może 
wykorzystać swoje 30 tyś zł z funduszu sołeckiego tak jak sobie zaplanowało na wniosek 
mieszkańców rada sołecka składała propozycje rozdysponowania wydatków z funduszu soleckiego.  
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie ustalenia wysokości składki członkowskiej na rok 2010 dla Stowarzyszenia 
Lokalna Grupa Działania „Perła Jury” w Łazach - została przyjęta 12 glosami przy 1 wstrzymującym. 
Uchwale nadano Nr LII/376 /2010 
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki. 

 
Burmistrz dla informacji podał: po raz pierwszy gminy realizują program z wydatkowania z budżetu 
własnych środków na fundusze sołeckie. Każda z rad sołeckich złożyła swoje propozycje. Burmistrz 
zaapelował aby bardziej przemyślały propozycje rady soleckie gdyż część wydatków zaplanowanych 
w budżecie nie jest do końca przemyślane, a chciałby aby te wydatki skupiały się na inwestycje. 
Pomysł utworzenia funduszy sołeckich jest dobry. Jest to włączenie mieszkańców we wspólne 
działanie i wspólną odpowiedzialność dysponowania publicznymi pieniędzmi. Na rok 2010 w 
wydatkach budżetowych założono ponad 126 tyś zł na 10 sołectw.  
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie.  
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Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 
fundusz sołecki - została przyjęta 12 glosami przy 1 wstrzymującym Uchwale nadano Nr LII /377/2010 
 
Ad. 10  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok. 
 
Skarbnik Gminy Pani A. Kuźniak omówiła proponowane zmiany w budżecie. Szczegółowy opis zmian o 
których mówiła Pani Skarbnik znajduje się w projekcie uchwały załączonym do protokołu z sesji. 
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok - została przyjęta jednogłośnie, za jej 
przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwale nadano Nr LII /378 /2010 
 
Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Edmunda Bednarza dot. opłat za przyłączenie 
do kanalizacji, skierowanej przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Katowicach pismem nr WK-
0510/2/10. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Zofia Adamusińska zreferowała sprawę. Zapoznała ze skargą Pana 
Bednarza oraz odczytała opinię Komisji Rewizyjnej która sprawę badała. Opinia ta stanowi 
uzasadnienie do uchwały i załączona została do protokołu z sesji.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Edmunda Bednarza dot. opłat za przyłączenie do 
kanalizacji, skierowanej przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Katowicach pismem nr WK-
0510/2/10 - została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwale nadano 
Nr LII/379 /2010 
 
Ad. 12 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Anny Latacz na Burmistrza Miasta i Gminy 
Ogrodzieniec, skierowanej przez Wojewodę Śląskiego pismem nr KA/III/0554/28/10 z dnia 22 
lutego 2010 r. z dnia 15 lutego 2010 r.  
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Zofia Adamusińska zreferowała sprawę. Odczytała opinię Komisji 
Rewizyjnej. Opinia Komisji stanowi uzasadnienie do uchwały i załączona została do protokołu z sesji.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Anny Latacz na Burmistrza Miasta i Gminy Ogrodzieniec, 
skierowanej przez Wojewodę Śląskiego pismem nr KA/III/0554/28/10 z dnia 22 lutego 2010 r. z dnia 
15 lutego 2010rok - została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwale 
nadano Nr LII/380/2010 
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Ad. 13 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miasta i Gminy Ogrodzieniec.  
 
Sekretarz Gminy Pan Ptaś dla wyjaśnienia podał – w związku z powołaniem Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Ogrodzieńcu należy wprowadzić do Statutu MiG Ogrodzieniec zmiany polegające na 
dopisaniu do istniejących już jednostek organizacyjnych gminy dodatkowej jednostki jaką jest 
samorządowy zakład budżetowy o nazwie Zakład Gospodarki Komunalnej w Ogrodzieńcu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie zmiany Statutu Miasta i Gminy Ogrodzieniec - została przyjęta jednogłośnie, za jej 
przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwale nadano Nr LII/381/2010 
 
Ad. 14 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/345/2009 Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z 
dnia 4 grudnia 2009r. w sprawie sprzedaży samodzielnego lokalu mieszkalnego Nr 14 w budynku 
komunalnym nr 3 oraz udziałów w częściach wspólnych tego budynku wraz z oddaniem w 
użytkowanie wieczyste działki nr 3030/15 o powierzchni 879 mkw.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/345/2009 Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 4 
grudnia 2009r. w sprawie sprzedaży samodzielnego lokalu mieszkalnego Nr 14 w budynku 
komunalnym nr 3 oraz udziałów w częściach wspólnych tego budynku wraz z oddaniem w 
użytkowanie wieczyste działki nr 3030/15 o powierzchni 879 mkw - została przyjęta jednogłośnie, za 
jej przyjęciem głosowało 13 radnych.  
Uchwale nadano Nr LII/382 /2010 
 
 
Ad. 15 
Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji dla OSP Ogrodzieniec na karosację samochodu 
lekkiego. 
 
Sekretarz MiG Pan Ptaś poinformował: będzie to dotacja celowa dla OSP w Ogrodzieńcu na karosację 
samochodu Volkswagen Transport. Dotacja będzie pochodzić z budżetu gminy w wysokość 15 tyś zł. 
Wykorzystać ją należy do 30 listopada 2010 roku, zaś rozliczenie z dotacji przedłożone ma być do 15 
grudnia 2010 r. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie przyznania dotacji dla OSP Ogrodzieniec na karosację samochodu lekkiego - 
została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych.  
Uchwale nadano Nr LII/383/2010 
 
 
Ad. 16 
Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę wniesioną przez panią Wiesławę 
Janoskę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach. 
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Przewodniczący Rady Pan Grzegorz Wałek odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag. Odbyło 
się głosowanie.  
 
Uchwała w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę wniesioną przez panią Wiesławę Janoskę do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach - została przyjęta jednogłośnie, za jej 
przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwale nadano Nr LII/384/2010  
 
 
Ad. 17  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Marek Cholewa – Mieszkańcy „działek” zwracają się z prośbą, aby wzdłuż ul. Piastowskiej 
zamontować sączki, gdyż w czasie roztopów i deszczu płynie tam woda. Radny poprosił także, aby 
odgrodzić teren chodnika na skrzyżowaniu ulic Olkuskiej, Mostowej i Wschodniej, gdyż w miejscu tym 
chodnik jest zagrodzony i piesi muszą wychodzić na środek skrzyżowania, aby przejść dalej.  
 
Jerzy Kołodziej – Czy w planach przebudowy ul. Kościuszki jest uwzględniona budowa nowego 
parkingu przy Szkole Podstawowej nr 1 w Ogrodzieńcu? Grażyna Gołuchowska – Mieszkańcy 
Podzamcza proszą p. Burmistrza, aby bez zezwolenia mogli wycinać na swoich posesjach połamane 
drzewa po zimie. Mieszkańcy pytają, kiedy zostaną sprzątnięte połamane drzewa i gałęzie, które leżą 
po obu stronach przepustu na ul. Woj. Polskiego w Podzamczu w kierunku Morusów i Ogrodzieńca 
oraz na innych odcinkach tejże ulicy. 
 
 Zdzisław Mogiła – Zapytał: co gmina zrobiła w sprawie ul. Starowiejskiej w Kiełkowicach, aby 
mieszkańcy nie musieli przejeżdżać przez posesje prywatne. Czy były rozmowy z Powiatowym 
Zarządem Dróg w sprawie odwodnienia ul. Turystycznej. Radny poruszył także problem komunikacji 
na linii Zawiercie-Mokrus-Giebło- Gulzów. Na komisji poświęconej tym sprawom był Starosta R. 
Mach, ale według Radnego nic konkretnego nie powiedział, a połączenia autobusowego nadal 
mieszkańcy nie mają. 
 
 Zbigniew Fabiańczyk – W imieniu mieszkańców Kiełkowic proszę p. Burmistrza o poprawienie 
nawierzchni drogi ul. Adwokackiej i ul. Więcki. Dojazd do posesji ze względu na zły stan techniczny 
drogi jest bardzo uciążliwy i niebezpieczny. Proszę o zastosowanie zakazu wjazdu samochodów 
osobowych do lasu tj. kierunek Siamoszyce – Przedłużenie ul. Turystycznej i skrzyżowanie z ul. 
Pielgrzymów w Kiełkowicach, gdyż w lesie powstaje dzikie wysypisko śmieci. Prośba sołtysów mojego 
okręgu, o zorganizowanie spotkania z leśniczym, aby dowiedzieć się, czy można wycinać połamane 
drzewa. Radny poinformował, że nadal brak oświetlenia na ul. Edukacyjnej i przy kościele na ul. 
Częstochowskiej. 
 
Robert Łypaczewski – Przypomniał o oświetleniu na ul. Edukacyjnej w Gieble. Kilka lamp nadal tam 
nie świeci. 
 
Dariusz Ciołczyński – Zwrócił się z prośbą o naprawę drogi na Józefów. Nakładka asfaltowa jest w 
bardzo złym stanie. Radny zwrócił się także o interwencję w sprawie drogi na Kamionkę, po której 
strumieniami płynie woda i tworzy się olbrzymia kałuża przy skrzyżowaniu z ul. Kościuszki. Rowy przy 
drodze po roztopach są pełne wody, która wylewa się na drogę. W czasie mrozu robi się tam ślisko. 
 
 Burmistrz w odpowiedzi na interpelacje poinformował: Ulica Piastowska – Przy ul Piastowskiej 
wykonana jest kanalizacja deszczowa, dokonamy sprawdzenia drożności sieci. Pozostały nam do 
wykonania krawężniki i chodniki wzdłuż drogi. Jest to zadanie do zrealizowania w przyszłości.  
Skrzyżowanie ul. Olkuskiej z Mostową – W tym roku wykonana zostanie przebudowa ulicy Olkuskiej 
w trakcie, której rozwiązany zostanie problem bezpiecznego poruszania się pieszych po tej drodze.  
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Parking przy szkole –Przy szkole, w rejonie skrzyżowania ul.Kościuszki i ul.Szkolnej nie przewiduje się 
budowy parkingu ze względu na bezpieczeństwo ruchu. Obecna zatoczka zostanie zlikwidowana. 
Parking na potrzeby szkoły przewidujemy przy Orliku z wjazdem od ul. Szkolnej.  
Wycinka drzew – Nie możemy jednym obwieszczeniem zwolnić z uzyskania zgody na wycinkę. Każdy 
kto zamierza usunąć drzewo nieowocowe ze swojej posesji, powinien złożyć odpowiedni wniosek w 
Urzędzie.  
Sprzątanie gałęzi wzdłuż ul. Wojska Polskiego – Powiatowy Zarząd Dróg prowadzi już sprzątanie drogi 
wojewódzkiej DW791, zaczynając od Giebła (lewa strona jest już wyczyszczona). Ulica Starowiejska – 
Po tej interwencji zwrócę się do Powiatowego Zarządu Dróg, aby podjąć wspólne działania w sprawie 
drogi. 
Komunikacja Mokrus-Gulzów-Giebło – Zwrócił się do nas jeden z przewoźników prywatnych z 
propozycją uruchomienia linii Giebło-Gulzów- Mokrus-Kiełkowice. Przewoźnik czeka na oficjalne 
zatwierdzenie rozszerzenia linii, które obsługuje. 
Ulica Adwokacka i Więcki – drogi te są w złym stanie technicznym. Po zimie naprawimy je. Na razie 
brak jest środków finansowych na budowę nowej nawierzchni.  
Oświetlenie na ul. Edukacyjnej –  W  tej  sprawie  rozmawiałem  z  Zakładem  Energetycznym  –  aby  
uruchomić brakujące oświetlenie. Obiecano, że w najbliższym czasie będzie to naprawione.  
Spotkanie z leśniczym – Jest to dobry pomysł. Lasy w Kiełkowicach, Gieble są bardzo zniszczone. 
Zwrócę się do Leśniczego o zorganizowanie spotkań w sołectwach z mieszkańcami w sprawie wycinki 
połamanych drzew w lasach.  
Droga na Józefów – Uszkodzenia jezdni po zimie będą naprawione.  
Droga na Kamionkę – Ta droga należy do „Górażdży”. W ubiegłym roku była podobna sytuacja, także 
woda zamarzała na skrzyżowaniu. Uwagi te przekażemy do właściciela drogi. Przepusty na ul. 
Kościuszki – Za stan przepustów odpowiadają właściciele posesji. Utrzymanie poboczy (oczyszczanie 
rowów) należy do zarządcy drogi- PZD. Jednak o drożność przepustu musi zadbać właściciel posesji. 
 
 
Ad. 18 
Wnioski, zapytania i oświadczenia. 
 
Pan Górnicki Edward zabrał głos w imieniu mieszkańców Placu Piłsudskiego oraz w imieniu 
Stowarzyszenia Miłośników Zabytków Historycznych, Miejsc Martyrologii i Kultu Duchownego w 
Ogrodzieńcu. Pan Górnicki złożył jednocześnie na ręce Przewodniczącego Rady pismo, które odczytał 
na sesji. Pismo to załączone zostało do protokołu. W piśmie między innymi było wystąpienie do Rady 
Miejskiej o poparcie Burmistrza w rozmowach z Zarządem GS „Samopomoc Chłopska” odnośnie 
wyburzenia budynku po dawnym sklepie „Anatol” i zagospodarowanie Placu na cele publiczne. 
 
 
Ad. 19.  
Zamkniecie obrad. 
 
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Grzegorz Wałek 
dokonał zamknięcia sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dziękując wszystkim obecnym za udział w 
niej. 
 
 
 
 
 
 
 


